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m  Ma...
10.00: Miskolci beszélgetések 2001 -  Új eredmények az 

anyagmozgatás és logisztika területén címmel kétnapos 
nemzetközi szakmai szemináriumot rendeznek a tapolcai 
Hotel Junóban.

10.00: A IX. Görömbölyi Ősz rendezvény keretén belül 
„Önkormányzás és a társadalmi párbeszéd” címmel részön
kormányzatok találkozóját rendezik meg.

13.00: Képviselő-testületi ülés a sátoraljaújhelyi városhá
za dísztermében.

13.00: Miskolcon a Semmelweis Kórház Cukorbetegek 
Klubja a kórház kápolnájában klubfoglalkozást tart.

14.00: A lillafüredi Hotel Palotában megkezdődik a Ma
gyar jövőképek a jövő Európájában című, az MTA jövőkuta
tási bizottsága által szervezett millenniumi konferencia, 
amelynek nyitóelőadását Matolcsi György gazdasági minisz
ter tartja Gyógyító Magyarország címmel.

14.00: Ózdon, az Almási Balogh Pál Kórház rendelőinté
zetében dr. Fónagy János közlekedési és vízügyi miniszter 
lakossági fórumon a térség közlekedésfejlesztési elképzelé
seiről ad tájékoztatást.

17.00: Hangony művelődési házában dr. Fónagy János 
közlekedési és vízügyi miniszter lakossági fórumon a térség 
közlekedésfejlesztési elképzeléseiről ad tájékoztatást.

18.00: Miskolcon a Fráter György Katolikus Gimnázium
ban Vincze Ildikó .Árpád szent fája” című alkotását felavat
ja  Kobold Tamás polgármester és megáldja dr. Seregély Ist
ván egri érsek, a Magyar Katolikus Püspöki Kar elnöke.

19.00: A Miskolci Egyetem bérletes hangversenysorozatá
nak koncertje a Zenepalota Bartók-termében.

Itthon történt
•  A Budapesti Értéktőzsdén 

tegnap reggel a szokásos me
netrend szerint elindult a ke
reskedés. Ezt H orvá th  Z so lt 
ügyvezető igazgató jelentette 
be. A pesti börzén csakúgy, 
mint a többi európai tőzsdén, 
bizonytalanság uralta a hangu
latot, az index csekély eséssel 
zárta a napot. Elemzők azt ja 
vasolják, hogy a befektetők le
gyenek türelemmel, a bizonyta
lanság produkálta kis esés 1-2 
héten belül helyreáll. Zsoldos 
Is tvá n , a Concorde elemzője 
szerint nem érdemes most elad
ni, akár napokon belül is 
visszajöhet az 5-10%-os esés.

•  Hatalmas tömeg gyűlt ösz- 
sze tegnap délelőtt a Ferihegyi 
repülőtér két terminálján. Az 
utasok a biztonsági előírások 
miatt kénytelen voltak kint, az 
épület előtt várakozni, akár 
több órát is. A Malév ugyanis 
azt kéri, hogy az utasok leg
alább 3 órával a gép indulása 
előtt már legyenek ott a repté
ren. Információink szerint az 
itt dolgozókat későn értesítet
ték a szigorúbb belépési rend
ről, ezért alakulhatott ki reg
gelre ilyen helyzet. Azért is rek
lamáltak, hogy az épületbe 
nem lehet bemenni, kint vi
szont nincs WC.

•  A Külügyminisztérium és 
a konzuli szolgálat 24 órás tele

fonügyeletet tart: itt lehet meg
adni azoknak az adatait, akik a 
tám adás idején Amerikában 
tartózkodtak. A washingtoni 
nagykövetség megpróbál kap
csolatba lépni az érintettekkel. 
A magyarországi óvintézkedé
sek mellett fokozott biztonsági 
intézkedéseket vezettek be a 
washingtoni magyar nagykö
vetségen is, de megerősített 
fegyveres védelmet eddig nem 
kértünk az amerikai hatósá
goktól. A Külügyminisztérium 
arra kéri az Amerikába utazni 
szándékozókat, hogy ha lehet, 
még a légtérzár feloldása után 
se induljanak útnak.

•  Tegnap hajnalban összeüt
között két külföldi kamion az 
M7-es autópálya főváros felé 
vezető oldalán, a 21-es kilomé
ternél. Emiatt csak egy pályán 
haladhatott a forgalom, és így 
nagy torlódás keletkezett. Sze
mélyi sérülésről nem érkezett 
jelentés.

•  Magyarországon 2015-re a
mai 560 km hosszú gyorsforgal
mi autóút-hálózat 2000 km-re 
nő -  közölte M anninger Jenő, a 
KÖVIM politikai államtitkára 
egy budapesti konferencián. Az 
autópálya-építést megelőző ha
tásvizsgálat alapvető szempont
ja  az egészséggel és a természet
tel kapcsolatos konfliktusok fel
tárása. (RTL Klub)

A plafon 4,8 százalék

Drágul
a kötelező biztosítás

A Pénzügym inisztérium  
(PM) jövőre maximum 4,8 
százalékos kötelező biztosí
tási díjem elést engedélyez 
az érintett társaságoknak, 
m elyet kedden jelentettek  
be hivatalosan a biztosító- 
szövetség gépjárműtagoza
tának ülésén.

Tavaly a kötelező biztosítási 
piacon együttesen 2,6 milliárd 
forint veszteséggel zártak a 
társaságok, míg 1994-ben, a 
rendszer indulásakor csak 400 
millióval. 2001-ben jó esetben 
nem nő a cégek vesztesége az 
előző évihez képest, de szinte 
bizonyosan nem csökken. Az 
elmúlt négy évben átlagosan 3- 
4 százalék volt a kárinfláció és 
a díjemelési maximum közti ol
ló. A deficitet az utóbbi időben 
növeli, hogy a biztosítástechni
kai veszteségeket egyre kevés
bé ellensúlyozza a befektetések 
révén elért hozam.

A kötelező biztosítás okozta 
károk 70-75 százaléka a jármű

Olvasónk 
a
Olvasóink szívesen fordulnak hozzánk 
kérdéseikkel, gondjaikkal. A következők
ben is várjuk hívásaikat. A hívható szá
mok: 46/412-694-es szám, 131 -es 
mellék, illetve a 06-30/9458-458. 

----------------- -------------------- /

sérüléséhez kötődik. A szerző
déses járműjavító cégek a mi
nimálbér jövő évi emelése mi
a tt jelentősen növelnék óradí
jukat, erre viszont a biztosítók
nak nincs módjuk.

A PM döntése alapján aligha 
lehet a továbbiakban kedvező
nek kikiáltott díjakat hirdetni 
az ügyfeleknek. A minisztériu
mi előírás ellenére az idén 
egyetlen biztosító sem tervezi, 
hogy kiszáll ebből az üzletág
ból.

vonal végén

A tragédia utóhatásai itthon és külföldön

BEVETÉSRE VÁRNAK MANCSÉK
Készek vagyunk mentó'csapatot küldeni •  A cégek zavartalanul 

működnek •  A rendó'rség megszervezte az őrzést
A miskolci speciális men

tőcsoport Manccsal csak a 
parancsra vár, hogy segít
hessen az Amerikát ért ter
rortámadás tú lélőinek és 
halottjainak a felkutatásá
ban. A megyénkbeli ameri
kai érdekeltségű cégek óv
intézkedéseiket nem osztják 
meg a nyilvánossággal, de -  
mint hallottuk -  zavartala
nul működnek. A rendőrség 
Borsod-Abaúj-Zemplénben  
is megtette a szükséges lépé
seket.

A világhírű Mancs kutya a 
gazdájával már csak a parancs
ra vár, hogy indulhasson a New 
York-i romok között élő embere
ket keresni, illetve felkutatni a 
halottakat. Tagnap Csibi K á 
roly, a Spider Miskolci Speciális 
Felderítő és Mentőcsoportot 
működtető alapítvány elnöke az 
alábbiakat nyilatkozta lapunk
nak: „Orbán Viktor miniszterel
nök a nemzetközi sajtótájékoz
tatón kijelentette, hogy Ma
gyarország kész kiküldeni egy 
mentőcsapatot. A miskolciak 
két kutyával (Lehóczki László  
Mancs, valamint a budapesti il
letőségű Borszéki Péter Róni ne
vű, szintén élő- és halottkereső 
kutyájával) és négy-öt emberrel 
készen állnak az indulásra, az 
ez esetben állami szervezésű 
mentőcsoport egyik részeként. 
Bekérték az adatainkat, várjuk 
a hívást. Mivel a Malév vasár-

Tíz hónappal ezelőtt ho
zott stratégiai döntést a he
lyi távhőellátásról a tisza- 
újvárosi képviselő-testület. 
A szolgáltatás mielőbbi vál
lalkozói alapon való megöl- 
dását szorgalm azó kor
mányhatározat m egjelené
se után ugyanis az eddigi 
üzem eltető úgy nyilatko
zott, hogy nem kívánja foly
tatni a tevékenységét a je 
len leg i erőm ű bezárása  
után. A pályázata alapján 
szeptember 10-én kiválasz
tott új szolgáltatóval, a 
Sinergy Kft.-vel tegnap ír
ták alá a szerződést.

A 40 MW-os névleges hőtel
jesítményű, kapcsolt energia
termelésre alkalmas fűtőerő
mű megvalósítására és húsz
éves működtetésére kiírt tisza- 
újvárosi pályázatra a július 
20-i beadási határideig öt aján
lat érkezett. Az anyagok érté
kelésére tíztagú bizottság ala
kult F arkas Z o ltán  polgármes
ter vezetésével, aki a tegnapi 
ceremónián -  mint fogalmazott 
-  a hitetlenek nevében gratu
lált az eredményhez. A végül is 
nyertesként kihirdetett Siner
gy Kft.-nek ugyanis tárgyalá
sok egész sorozatán kellett 
megvédenie, hogy képes lesz 
ígéretei teljesítésére.

Az önkormányzat öt priori
tást határozott meg: az induló

napig nem indít repülőjárato
kat, ezért valószínű, hogy 
különgéppel utazik -  ha utazik 
— a magyar speciális mentőcso
port”.

Az óvintézkedések 
nem nyilvánosak

Három amerikai érdekeltsé
gű, Magyarországon működő 
cég ületékesei nyilatkoztak a

hőárat, a villamosenergia-ár 
piacának és a kereskedelmi 
üzem időpontjának a biztosítá
sát, a megvalósítás teljeskörű 
költségének a vállalását, vala
mint a környezetvédelmi eljá
rások m aradéktalan betartá
sát. A Sinergyvel folytatott tá r
gyalások legfontosabb eredmé
nye az, hogy a megajánlott 
1304 Ft/GJ hőárat 1247-re si
került csökkenteni, s az 2003. 
december 31-ig lesz érvényben. 
Mindez együtt teljesítette az 
önkormányzat célját, miszerint 
a város lakóinak nyolcvan szá-

Déli Hírlapnak, s mondták el 
azt, hogy az Amerikát kedden 
ért terrortámadás miatt milyen 
magyarországi szigorításokat, 
óvintézkedéseket vezettek be a 
cégeiknél. A General Electric 
Hungary Rt. (amelynek egyik 
divíziója Ózdon működik) kom
munikációs igazgatója, Szabó  
Eszter, a cégvezetés döntése ér
telmében meglehetősen röviden 
fogalmazott: „Cégünk állás
pontja az, hogy nem osztja meg 
a nyilvánossággal a biztonságra 
vonatkozó információkat”.

Az AES tiszaújvárosi ügyve
zető igazgatója, A l Dyer tolmá
csán keresztül azt mondta: ma
gyarországi cégeiknél az üzlet
menet olyan, mint máskor, min
denki dolgozik. Mivel a keddi 
terrortámadás ártatlan ameri
kai állampolgárok ellen irá
nyult és nem cégek ellen, az 
AES nem gondolja, hogy itt ve
szélyeztetve lennének az erő
műveik és a bennük dolgozó 
emberek. Mindazonáltal a biz
tonsági szolgálatot megerősítet
ték, a magyar Belügyminiszté-

zalékának, azaz mintegy öt és 
félezer lakásnak a versenyké
pes és környezetbarát távhőel- 
látását biztosítsa.

A közel 2,2 milliárd forint 
összköltségű beruházás a teg
napi szerződéskötéssel tulaj
donképpen kezdetét vette. A 
megépítendő fűtőerőmű terüle
té t október 15-ig adják birtok
ba. A kereskedelmi üzem kez
dőnapjaként jövő szeptember 
15-ét határozták meg, amely 
után a próbaüzemet követően 
indul majd a tényleges szolgál
tatás. (b a ran y i)

rium segítséget nyújt 
ehhez. O maga egyéb
ként beszélt a cég New 
York-i és bostoni veze
tőivel is, akik elmond
ták, hogy minden erő
művük rendben üze
mel, és az energetikai 
cégóriás egyetlenegy 
dolgozója sem lett ál
dozata a terrortáma
dásnak.

Delco Remy Hunga
ry Kft. miskolci gyárá
nak ügyvezető igazga
tó-helyettese, dr. M ar
ton Gábor műszaki 
igazgató kérdésünkre 
válaszolva azt közölte, 
hogy mivel semmiféle 
veszély nem fenyegeti 
a miskolci divíziót, 
nem hoztak különle
ges biztonsági intézke
déseket. „Inkább gaz
dasági hatások érhet
nek bennünket, mint
sem terrortámadás, lé

vén, hogy a cég száz százalékos 
amerikai exportra termel, bevé
tele valutában képződik, kiadá
sai viszont forintban” -  fogal
mazott.

Gyorsan cselekedtek

„Iszonyú látvány volt, ahogy 
a világ szeme láttára összedőlt 
a modern Bábel tornya” -  
mondta Bárdos István, a mis
kolci Szerviz Utazási Iroda 
igazgatója, akitől azt kérdez
tük, hogy hány utasuk tartóz
kodhat, tartózkodik Ameriká
ban, ezen belül a „veszély
zónában”. Elmondta, hogy je
lenleg nincs csoportjuk kint, 
csak egyéni utazók vannak, aki
ket megpróbáltak telefonon el
érni, egyelőre sikertelenül. Ők 
csak a repülőjegyet váltották az 
irodánál, remélhetőleg nem 
esett bajuk.

Az amerikai terrortámadásuk 
után a magyar illetékesek is 
gyorsan döntöttek a hazánkban 
szükséges intézkedésekről. „Az 
amerikai terrorcselekményekkel 
kapcsolatos rendőri feladatok 
végrehajtására országos rendőr- 
főkapitányi intézkedés született. 
Erre tekintettel a megyei rend
őrfőkapitány elrendelte a kapi
tányságok illetékességi terüle
tén lévő amerikai érdekeltségű 
objektumok felmérését és őrzé
sének megszervezését” -  tudtuk 
meg Kompoltiné Jakab Ilonától, 
a főkapitányság szóvivőjétől.

Szigorításokat vezetett be a 
határőrség is -  tájékoztatott 
Kretz Vilmos alezredes, az orszá
gos parancsnokság szóvivő-he
lyettese. Fokozottan ellenőrzik a 
határállomásokon -  így a borso
di területen is -  az átlépőket, 
járműveiket, különös tekintettel 
a fegyverekre, lőszerekre, robba
nóanyagokra. Ahol mód van rá, 
a gyanúsnak tűnő autók átvizs
gálását egy külön sávban végzik 
el, hogy minél kisebb fennaka
dást okozzanak a forgalomban. 
Minden határátlé ít regisztrál
nak, és a meglévő technikai esz
közökön kívül más berendezése
ket nem ha nálnak.

Leskó György alezredes, a 
miskolci polgári védelem pa
rancsnoka arra a kérdésünkre, 
hogy az amerikai tragédia okán 
hoztak-e különleges intézkedé
seket a borsodi megyeszékhely 
lakosságának és legfontosabb 
középületeinek, valamint az itt 
lévő stratégiai jellegű cégek vé
delmére, a parancsnok elmond
ta: semmilyen szigorítási pa
rancsot nem kaptak, „élik a na
pi életüket”. A normál, átlagos 
veszélyeztetettség miatt állan
dóan figyelemmel kísérik a 
nemzetközi és hazai helyzetet, s 
mivel folyamatos a veszélyhely
zeti tervezés, minden jellegű és 
fokozatú rendkívüli állapotra 
megvan a forgatókönyvük.

Clevelandben is megállt 
az élet egy pillanatra

Clevelandi lakásában ébresztettük fel tegnap délben Cser- 
jé s i K risztián t, akitől az Amerikát ért támadás ottani vissz
hangjára voltunk kíváncsiak. A miskolci illetőségű fiatalem
ber elmondta, hogy a városban a nagyobb épületeket kiürí
tették, bezártak az üzletek, vásárcsarnokok, s mindenhol 
rendőri készültség van. A hatóságok tüzetesen átvizsgálják a 
fontosabb intézményeket és környékét. Egyébként a cleve- 
landiek tegnap a beharangozott benzináremeléssel voltak el
foglalva, mindenki tankolni akart, mert 3-4 dollárra szökött 
fel egy gallon ára.

Mintegy 2,2 milliárdos beruházás indul Tiszaújvárosban

Versenyképes
és környezetbarát távfűtés

Carl-Ernst Giesting, a Sinergy Kft. ügyvezetője (balra) és 
Farkas Zoltán polgármester írta alá a szerződést a városhá
zán a helyi képviselők jelenlétében. (Jeney Lajos felvétele)

Mancsék Törökországban már bizonyítottak. (Archív felvétel\
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A tragédia utóhatásai itthon és külföldön

BEVETÉSRE VÁRNAK MANCSÉK10.00: Miskolci beszélgetések 2001 - Új eredmények az
anyagmozgatás és  logisztika területén címmel kétnapos
nemzetközi szakmai szemináriumot rendeznek a tapolcai
Hotel Janóban.

10.00: A IX. Görömbölyi Ősz rendezvény keretén belül
„Önkormányzás és a társadalmi párbeszéd” címmel részön-
kormányzatok találkozóját rendezik meg.

13.00: Képviselő-testületi ülés a sátoraljaújhelyi városhá-
za dísztermében.

13.00: Miskolcon a Semmelweis Kórház Cukorbetegek
Klubja a kórház kápolnájában klubfoglalkozást tart.

14.00: A lillafüredi Hotel Palotában megkezdődik a Ma-
gyar jövőképek a jövő Európájában című, az MTA jövőkuta-
tási bizottsága által szervezett millenniumi konferencia,
amelynek nyitóelőadását Matolcsi György gazdasági minisz-
ter tartja Gyógyító Magyarország címmel.

14.00: Ózdon, az Almási Balogh Pál Kórház rendelőinté-
zetében dr. Fónagy János közlekedési és vízügyi miniszter
lakossági fórumon a térség közlekedésfejlesztési elképzelé-
seiről ad tájékoztatást.

17.00: Hangony művelődési házában dr. Fónagy János
közlekedési és vízügyi miniszter lakossági fórumon a térség
közlekedésfejlesztési elképzeléseiről ad tájékoztatást.

18.00: Miskolcon a Fráter György Katolikus Gimnázium-
ban Vincze Ildikó „Árpád szent fája" című alkotását felavat-
ja Kobold Tamás polgármester és megáldja dr. Seregély Ist-
ván egri érsek, a Magyar Katolikus Püspöki Kar elnöke.

19.00: A Miskolci Egyetem bérletes hangversenysorozatá-
nak koncertje a Zenepalota Bartók-termében.

Készek vagyunk mentőcsapatot küldeni • A cégek zavartalanul
működnek • A rendőrség megszervezte az őrzést

A miskolci speciális men-
tőcsoport Manccsal csak a
parancsra vár, hogy segít-
hessen az Amerikát ért ter-
rortámadás túlélő inek és
halottjainak a felkutatásá-
ban. A megyénkbeli ameri-
kai érdekeltségű cégek óv-
intézkedéseiket nem osztják
meg a nyilvánossággal, de - :

mint hallottuk - zavartala-
nul működnek. A rendőrség
Borsod- Abaúj-Zemplénben
is megtette a szükséges lépé-
seket.

A világhírű Mancs kutya a
gazdájával már csak a parancs-
ra vár, hogy indulhasson a New
York-i romok között élő embere-
ket keresni, illetve felkutatni a
halottakat. Tagnap Csibi Ká-
roly, a Spider Miskolci Speciális
Felderítő és Mentőcsoportot
működtető alapítvány elnöke az
alábbiakat nyilatkozta lapunk-
nak: „Orbán Viktor miniszterel-
nök a nemzetközi sajtótájékoz-
tatón kijelentette, hogy Ma-
gyarország kész kiküldeni egy
mentőcsapatot. A miskolciak
két kutyával (Lehóczki László
Mancs, valamint a budapesti il-
letőségű Borszéki Péter Róni ne-
vű, szintén élő- és halottkereső
kutyájával) és négy-öt emberrel
készen állnak az indulásra, az
ez esetben állami szervezésű
mentőcsoport egyik részeként.
Bekérték az adatainkat, várjuk
a hívást. Mivel a Malév vasár-

rium segítséget nyújt
ehhez. O maga egyéb-
ként beszélt a cég New
York-i és bostoni veze-
tőivel is, akik elmond-
ták, hogy minden erő-
művük rendben üze-
mel, és az energetikai
cégóriás egyetlenegy
dolgozója sem lett ál-
dozata a terrortáma-
dásnak.

Deleo Remy Hunga-
ry Kft. miskolci gyárá-
nak ügyvezető igazga-
tó-helyettese, dr. Mar-
ton Gábor műszaki
igazgató kérdésünkre
válaszolva azt közölte,
hogy mivel semmiféle
veszély nem fenyegeti
a miskolci divíziót,
nem hoztak különle-
ges biztonsági intézke-
déseket. „Inkább gaz-
dasági hatások érhet-
nek bennünket, mint-
sem terrortámadás, lé-

I vén, hogy a cég száz százalékos
amerikai exportra termel, bevé-
tele valutában képződik, kiadá-
sai viszont forintban” - fogal-
mazott.

Gyorsan cselekedtek

„Iszonyú látvány volt, ahogy
a világ szeme láttára összedőlt
a modern Bábel tornya” -
mondta Bárdos István, a mis-
kolci Szerviz Utazási Iroda
igazgatója, akitől azt kérdez-
tük, hogy hány utasuk tartóz-
kodhat, tartózkodik Ameriká-
ban, ezen belül a „veszély-
zónában”. Elmondta, hogy je-
lenleg nincs csoportjuk kint,
csak egyéni utazók vannak, aki-
ket megpróbáltak telefonon el-
érni, egyelőre sikertelenül. Ők
csak a repülőjegyet váltották az
irodánál, remélhetőleg nem
esett bajuk.

Az amerikai terrortámadásuk
után a magyar illetékesek is
gyorsan döntöttek a hazánkban
szükséges intézkedésekről. „Az
amerikai terrorcselekményekkel
kapcsolatos rendőri feladatok
végrehajtására országos rendőr-
főkapitányi intézkedés született.
Erre tekintettel a megyei rend-
őrfőkapitány elrendelte a kapi-
tányságok illetékességi terüle-
tén lévő amerikai érdekeltségű
objektumok felmérését és őrzé-
sének megszervezését” - tudtuk
meg Kompoltiné Jakab Ilonától,
a főkapitányság szóvivőjétől.

Szigorításokat vezetett be a
határőrség is - tájékoztatott
Kretz Vilmos alezredes, az orszá-
gos parancsnokság szóvivő-he-
lyettese. Fokozottan ellenőrzik a
határállomásokon — így a borso-
di területen is - az átlépőket,
járműveiket, különös tekintettel
a fegyverekre, lőszerekre, robba-
nóanyagokra. Ahol mód van rá,
a gyanúsnak tűnő autók átvizs-
gálását egy külön sávban végzik
el, hogy minél kisebb fennaka-
dást okozzanak a forgalomban.
Minden határátlé- t regisztrál-
nak, és a meglévt' i chnikai esz-
közökön kívül más berendezése-
ket nem ha nálnak.

Leskó György alezredes, a
I miskolci polgári védelem pa-

rancsnoka arra a kérdésünkre,
hogy az amerikai tragédia okán
hoztak-e különleges intézkedé-
seket a borsodi megyeszékhely
lakosságának és legfontosabb
középületeinek, valamint az itt
lévő stratégiai jellegű cégek vé-
delmére, a parancsnok elmond-
ta: semmilyen szigorítás! pa-
rancsot nem kaptak, „élik a na-
pi életüket”. A normál, átlagos
veszélyeztetettség miatt állan-
dóan figyelemmel kísérik a
nemzetközi és hazai helyzetet, s
mivel folyamatos a veszélyhely-
zeti tervezés, minden jellegű és
fokozatú rendkívüli állapotra
megvan a forgatókönyvük.
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(Archív felvétel)Itthon történt Mancsék Törökországban már bizonyítottak.

Déli Hírlapnak, s mondták el
azt, hogy az Amerikát kedden
ért terrortámadás miatt milyen
magyarországi szigorításokat,
óvintézkedéseket vezettek be a
cégeiknél. A General Electric
Hungary Rt. (amelynek egyik
divíziója Ózdon működik) kom-
munikációs igazgatója, Szabó
Eszter, a cégvezetés döntése ér-
telmében meglehetősen röviden
fogalmazott: „Cégünk állás-
pontja az, hogy nem osztja meg
a nyilvánossággal a biztonságra
vonatkozó információkat”.

Az AES tiszaújvárosi ügyve-
zető igazgatója, Ál Dyer tolmá-
csán keresztül azt mondta: ma-
gyarországi cégeiknél az üzlet-
menet olyan, mint máskor, min-
denki dolgozik. Mivel a keddi
terrortámadás ártatlan ameri-
kai állampolgárok ellen irá-
nyult és nem cégek ellen, az
ÁES nem gondolja, hogy itt ve-
szélyeztetve lennének az erő-
műveik és a bennük dolgozó
emberek. Mindazonáltal a biz-
tonsági szolgálatot megerősítet-
ték, a magyar Belügyminiszté-

napig nem indít repülőjárato-
kat, ezért valószínű, hogy
külongéppel utazik - ha utazik
- a magyar speciális mentőcso-
port”.

Az óvintézkedések
nem nyilvánosak

Három amerikai érdekeltsé-
gű, Magyarországon működő
cég illetékesei nyilatkoztak a

• A Budapesti Értéktőzsdén
tegnap reggel a szokásos me-
netrend szerint elindult a ke-
reskedés. Ezt Horváth Zsolt
ügyvezető igazgató jelentette
be. A pesti börzén csakúgy,
mint a többi európai tőzsdén,
bizonytalanság uralta a hangu-
latot, az index csekély eséssel
zárta a napot. Elemzők azt ja-
vasolják, hogy a befektetők le-
gyenek türelemmel, a bizonyta-
lanság produkálta kis esés 1-2
héten belül helyreáll. Zsoldos
István, a Concorde elemzője
szerint nem érdemes most elad-
ni, akár napokon belül is
visszajöhet az 5-10%-os esés.

• Hatalmas tömeg gyűlt ösz-
sze tegnap délelőtt a Ferihegyi
repülőtér két terminálján. Áz
utasok a biztonsági előírások
miatt kénytelen voltak kint, az
épület előtt várakozni, akár
több órát is. A Malév ugyanis
azt kéri, hogy az utasok leg-
alább 3 órával a gép indulása
előtt már legyenek ott a repté-
ren. Információink szerint az
itt dolgozókat későn értesítet-
ték a szigorúbb belépési rend-
ről, ezért alakulhatott ki reg-
gelre ilyen helyzet. Azért is rek-
lamáltak, hogy az épületbe
nem lehet bemenni, Iónt vi-
szont nincs WC.

• A Külügyminisztérium és
a konzuli szolgálat 24 órás tele-

fonügyeletet tart: itt lehet meg-
adni azoknak az adatait, akik a
támadás idején Amerikában
tartózkodtak. A washingtoni
nagykövetség megpróbál kap-
csolatba lépni az érintettekkel.
A magyarországi óvintézkedé-
sek mellett fokozott biztonsági
intézkedéseket vezettek be a
washingtoni magyar nagykö-
vetségen is, de megerősített
fegyveres védelmet eddig nem
kértünk az amerikai hatósá-
goktól. A Külügyminisztérium
arra kéri az Amerikába utazni
szándékozókat, hogy ha lehet,
még a légtérzár feloldása után
se induljanak útnak.

• Tegnap hajnalban összeüt-
között két külföldi kamion az
M7-es autópálya főváros felé
vezető oldalán, a 21-es kilomé-
ternél. Emiatt csak egy pályán
haladhatott a forgalom, és így
nagy torlódás keletkezett. Sze-
mélyi sérülésről nem érkezett
jelentés.

Clevelandben is megállt
az élet egy pillanatra

Clevelandi lakásában ébresztettük fel tegnap délben Cser-
jést Krisztiánt, akitől az Amerikát ért támadás ottani vissz-
hangjára voltunk kíváncsiak. A miskolci illetőségű fiatalem-
ber elmondta, hogy a városban a nagyobb épületeket kiürí-
tették, bezártak az üzletek, vásárcsarnokok, s mindenhol
rendőri készültség van. A hatóságok tüzetesen átvizsgálják a
fontosabb intézményeket és környékét. Egyébként a cleve-
landiek tegnap a beharangozott benzináremeléssel voltak el-
foglalva, mindenki tankolni akart, mert 3—4 dollárra szökött
fel egy gallon ára.

• Magyarországon 2015-re a
mai 560 km hosszú gyorsforgal-
mi autóút-hálózat 2000 km-re
nő - közölte Manninger Jenő, a
KÖVIM politikai államtitkára
egy budapesti konferencián. Az
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ja az egészséggel és a természet-
tel kapcsolatos konfliktusok fel-
tárása. (RTL Klub)

autópálya-építést megelőző

Mintegy 2,2 milliárdos beruházás indul Tiszaújvárosban

Versenyképes
és környezetbarát távfűtés

Tíz hónappal ezelőtt ho-
zott stratégiai döntést a he-
lyi távhőellátásról a tisza-
üjvárosi képviselő-testület.
A szolgáltatás mielőbbi vál-
lalkozói alapon való megol-
dását  szorgalmazó kor-
mányhatározat megjelené-
se után ugyanis az eddigi
üzemeltető  úgy nyilatko-
zott, hogy nem kívánja foly-
tatni a tevékenységét a je-
lenlegi erőmű  bezárása
után. A pályázata alapján
szeptember 10-én kiválasz-
tott új szolgáltatóval,  a
Sinergy Kft.-vel tegnap ír-
ták alá a szerződést.

A 40 MW-os névleges hőtel-
jesítményű, kapcsolt energia-
termelésre alkalmas fűtőerő-
mű  megvalósítására és húsz-
éves működtetésére kiírt tisza-
újvárosi pályázatra a július
20-i beadási határideig öt aján-
lat érkezett. Az anyagok érté-
kelésére tíztagú bizottság ala-
kult Farkas Zoltán polgármes-
ter vezetésével, aki a tegnapi
ceremónián - mint fogalmazott
- a hitetlenek nevében gratu-
lált az eredményhez. A végül is
nyertesként kihirdetett Siner-
gy Kft.-nek ugyanis tárgyalá-
sok egész sorozatán kellett
megvédenie, hogy képes lesz
ígéretei teljesítésére.

Az önkormányzat öt priori-
tást határozott meg: az induló

A plafon 4,8 százalék

Drágul
a kötelező biztosítás

A Pénzügyminisztérium
(PM) jövőre maximum 4,8
százalékos kötelező biztosí-
tási díjemelést engedélyez
az érintett társaságoknak,
melyet kedden jelentettek
be hivatalosan a biztosító-
szövetség gépjárműtagoza-
tának ülésén.

Tavaly a kötelező biztosítási
piacon együttesen 2,6 milliárd
forint veszteséggel zártak a
társaságok, míg 1994-ben, a
rendszer indulásakor csak 400
millióval. 2001-ben jó esetben
nem nő a cégek vesztesége az
előző évihez képest, de szinte
bizonyosan nem csökken. Az
elmúlt négy évben átlagosan 3-
4 százalék volt a kárinfláció és
a díjemelési maximum közti ol-
ló. Ä deficitet az utóbbi időben
növeli, hogy a biztosítástechni-
kai veszteségeket egyre kevés-
bé ellensúlyozza a befektetések
révén elért hozam.

A kötelező biztosítás okozta
károk 70-75 százaléka a jármű

Olvasónk
a vonal végén

Olvasóink szívesen fordulnak honánk
kérdéseikkel, gondjaikkal. A következük-
ben is várjuk hívásaikat. A hívható szá-
mok: 46 /41  2-694-es szám, 131  -es
mellék, illetve a 06-30/9458-458.

Carl-Ernst Giesting, a Sinergy Kft. ügyvezetője (balra) és
Farkas Zoltán polgármester írta alá a szerződést a városhá-
zán a helyi képviselők jelenlétében. (Jeney Lajos felvétele)

hőárat, a villamosenergia-ár
piacának és a kereskedelmi
üzem időpontjának a biztosítá-
sát, a megvalósítás teljeskörű
költségének a vállalását, vala-
mint a környezetvédelmi eljá-
rások maradéktalan betartá-
sát. A Sinergyvel folytatott tár-
gyalások legfontosabb eredmé-
nye az, hogy a megajánlott
1304 Ft/GJ hóárat 1247-re si-
került csökkenteni, s az 2003.
december 31-ig lesz érvényben.
Mindez együtt teljesítette az
önkormányzat célját, miszerint
a város lakóinak nyolcvan szá-

zalékának, azaz mintegy öt és
félezer lakásnak a versenyké-
pes és környezetbarát távhőel-
látását biztosítsa.

A közel 2,2 milliárd forint
összköltségű beruházás a teg-
napi szerződéskötéssel tulaj-
donképpen kezdetét vette. A
megépítendő fűtőerőmű terüle-
tét október 15-ig adják birtok-
ba. A kereskedelmi üzem kez-
dőnapjaként jövő szeptember
15-ét határozták meg, amely
után a próbaüzemet követően
indul majd a tényleges szolgál-
tatás. (bárány i )

sérüléséhez kötődik. A szerző-
déses járműjavító cégek a mi-
nimálbér jövő évi emelése mi-
att jelentősen növelnék óradí-
jukat, erre viszont a biztosítók-
nak nincs módjuk.

A PM döntése alapján aligha
lehet a továbbiakban kedvező-
nek kikiáltott díjakat hirdetni
az ügyfeleknek. A minisztériu-
mi előírás ellenére az  idén
egyetlen biztosító sem tervezi,
hogy kiszáll ebből az üzletág-
ból.


